
Bestyrelsesmøde i Østbirk Idrætsforening den 17. juni 2009 

Deltagere: Torben, Kirsten, Bent, Poul og Gudrun (ref.) 

 

Dagsorden: Evaluering af jubilæumsfesten 

Overordnet enighed om, at det var en vellykket fest. Torben takkede for en stor indsats. Noget 

kunne været gjort bedre, men alt i alt kan vi være stolte af festen. Der har kun været positive 

tilbagemeldinger. 

 

 

Pkt. A. Receptionen 

Savnede at flere medlemmer og foreninger mødte op, bl.a. savnedes Østbirk Spejderne og Vestbirk 

Rideklub. 

Positivt, at der var stort fremmøde fra Horsens Kommune - 4 personer (incl. 

Sportssammenslutningen). 

100-125 vurderes at have deltaget. 

OK med hjælpen, selv om det var i sidste øjeblik, det blev løst. 

Forventes også budgetmæssigt at holde. 

Kaffekanderne blev lånt fra skolen, men det var ikke aftalt, hvem/hvordan de skulle afleveres igen. 

 

Pkt. B.  Diskoteket 

Meget positive tilbagemeldinger fra både forældre og de unge. 

Lars og hans folk havde godt styr på festen. 

Godt 100 deltagere. Teltet var lidt stort til det antal - men til lyden passede teltet udmærket. 

Singstar-konkurrencen var det helt store trækplastre - 18 tilmeldinger. 

Der var også run på de farverige drinks. 

Budgettet vurderes også at holde, måske et lille plus i forhold til budgettet. 

 

Pkt. C. Østbirk-løbet 

I underkanten af forventet antal deltagere. Men på baggrund af vejret var det rimeligt. 

Trafikalt uheldigt, at der var løbere på vej ud mod Sattrup, mens gående var på vej hjem. 

En anden melding lyder, at løbet burde have været ind gennem Østbirk By, men det vile have været 

svært at få tilladelse til.. 

Fin speakning af Jens Glavind før og under løbet. 

Skiltematerialet er bevaret for evt. senere løb. 

Stor tak til udvalget for professionel planlægning og afvikling. 

Vi vil gerne fastholde udvalget - både til fortsat træning og til evt. afvikling af et løb omkring Yding 

Skovhøj og Ejer Baunehøj.  

Der menes ikke at være organiseret fortsat tirsdags-træning, men der er større løbeaktivitet end 

tidligere. 

 

Pkt. D. Salg af slik  

Det var aftalt, at Jesper og Ruth solgte slik lørdag eftermiddag, men der manglede salg af noget 

spiseligt, hvilket ikke var aftalt med Jesper. Bestyrelsen havde på forhånd frasagt sig salget, og det 

var indtrykket, at heller ikke Jesper var interesseret, hvilket dog vist mere skyldtes dårlig 

kommunikation, for Jesper havde bevidst holdt sig tilbage, fordi det skule være idrætsforeningens 

fest. Bestyrelsen takkede Jesper for samarbejdet og for hans holdning til samarbejdet. 



Konklusionen var, at med aktiviteter hele dagen ville det have været fint med tilbud om noget 

spiseligt, men der var ikke i bestyrelsen enighed om, at der skulle have været startet en grill op. 

 

Pkt. E. Gadefodbold 

Der var ressourcemæssige problemer. Højtaleranlægget var ikke blevet flyttet, og mikrofonen var 

gemt væk. Øl-vognen blev kørt rundt, men fik skæld ud, fordi der kun var tænkt på øl. 

Fodboldkonkurrencen var et godt familie-arrangement. 2 tilmeldte gader kunne alligevel ikke stille 

hold. Nr. 1 og 2 fik øl/sodavand-billet, men vi glemte at uddele præmie til bedst udklædte hold.  

Enighed om, at gadefodbold stadig er en god aktivitet. Men konklusionen er, at kontaktpersonen 

skal være aktiv for at sætte et hold – folk tilmelder sig ikke selv. 

Arrangementet mister lidt af det sociale, fordi der var ny aktivitet kort derefter - der var ikke tid til, 

at holdene samledes om en øl i teltet. Formålet var dog heller ikke at tjene på ølsalget. 

 

Pkt. F. Legeaktivitet 

Flyttet til pladsen ved hallen. 

Ca. 50 børn var engageret, men der kunne have været flere deltagere på baggrund af det antal børn, 

der var på stadion. 

Hoppeborgen det helt store trækplaster. 

Usikkerhed om hjælp til hoppeborgen. Tennis følte sig cup’et til at skulle sørge for hjælpere hertil. 

 

Pkt. G. Gymnastikopvisningen 

Problemer med strømtilførslen, men løst i sidste øjeblik. 

Overraskende mange redskaber - skabte problemer, fordi tilførselsvejen ikke var forberedt 

afspærret. Meget flot opvisning, men der kunne godt have været flere tilskuere. 

Signe Båstrup bød velkommen. Virkede fint. 

Aftalen om sodavand til gymnasterne havde ikke været medregnet ved indkøbet. 

Stor indsats fra Michael ”Brugs” for at skaffe ekstra sodavand m.m. 

 

Pkt. H. Fællesspisningen 

Kl. 16-18 gik Poul ene mand for at rigge borde til  - der var ingen til at hjælpe og fik først i sidste 

øjeblik folk nok til madudlevering. Ingen kontrol med antal afleverede madbilletter - så det vides 

ikke, om alle 350 billetter blev indløst. 

Et godt arrangement - god mad – og der var rigelig af den. Slagteren har fået tak for fin leverance. 

 

Pkt. I. Cirkus 

Den modstand, der tidligere var i bestyrelsen mod dette indslag, var blevet gjort til skamme. 

Bandt aftenen godt sammen. Knippelgodt.  

Cirkus var overrasket over, at der var så mange børn – ville i så fald have taget klovnenummer med. 

Men bestyrelsen fandt at det var et godt program. 

  

Pkt. J. Præmiespillet 

Vinderne af præmiespillet blev offentliggjort forud for fodboldkampen. Overskuddet herfra deles 

mellem fodboldafdelingen og fælleskassen. 

 

Pkt. K. Fodboldkampen 

Svært at mørklægge teltet. Men billedet blev godt, da solen gik ned. 



Canal Digital har trukket følehornene til sig og vil ikke betale som forventet, i alt 8.500 kr – Havde 

lovet at betale for leje af udstyr - 2500 til leje af udstyr - samt for visningen, dog maximalt 7.000 kr. 

Det billigste var et abonnement på Viasat til 6.000 kr. 

Antenneforeningen har et moralsk ansvar for, at holde os skadesløse. 

Aftalen ligger mellem Carsten Ertmann og Canal Digital. 

Bent kontakter Jens Glavind om rådgivning omkring et brev til Antenneforeningen. Gudrun er 

behjælpelig med formuleringen. 

Der er både Jesper og Ertmann som ”vidner” til sponsoraftalen, som er publiceret i Østbirk Avis. 

Idrætsforeningen har ikke selv haft kontakt med Canal Digital. 

 

Pkt. L. Baren 

Godt arbejde i baren - lidt panik omkring islagkagerne, indtil der blev skaffet flere knive.  

M.h.t. drikkevarer: 29 af 48 fustager solgt. Flere slags sodavand blev udsolgt. 

Væsentlig mindre vin solgt end forventet. Havde spisningen strakt sig over længere tid, var der 

solgt mere vin. 

God omsætning og forventet en god fortjeneste. 

 

Pkt. M. Dans 

Musikken kom i gang med lidt forsinkelse. Delte meningen om kvaliteten, men OK til prisen. 

Festen lørdag aften ebbede dog ud tidligere end forventet, idet alle familier tog hjem efter 

fodboldkampen. 

Musikken stoppede da også før tid, da der kun var få tilbage,og de opholdt sig udelukkende 

omkring baren. 

 

Pkt. N. Jubilæumsskrift 

250 lagt ud i butikker og bibliotek, lægehuset. 

Der lægges nogle op på plejehjemmet. 

Uddelt ved receptionen, men få blev taget med hjem. 

Forsidebilledet er en ”smutter” - ellers et flot resultat. Horsens Folkeblads Fond har givet 5.000 kr. i 

tilskud til skriftet, hvilket på få kroner dækker udgivelsen. 

 

Pkt. O. Økonomi 

Torben vurderer, at festen alt i alt har holdt inden for budgettet. Ca. 60.000 kr. budgetteret 

 

Pkt. P. Teltet 

OK forløb omkring opsætning. Nim Idrætsforening har tilbudt at købe teltet for 37.000 kr. 

Skytteforeningen vil gerne sælge.  

Poul ”Vognmand” mener ikke, det skal sælges. Vil evt. købe det, så det bliver i byen.  

Der er nu flere i byen, der kan rejse teltet, hvis Henning Grabow melder fra.  

Teltet giver frihed ved arrangementer. Evt. salg tages op på næste møde. 

 

Pkt. Q. Bemandingen 

Bemandingen OK omkring transport og opstilling kørt perfekt. Men bar nr. 2 blev fjernet efter 

sodavandsdiskoteket - gav efterfølgende problemer. 

Men flere ting havde vi ikke beregnet folk til. Ispapir, flasker m.m. burde være samlet op undervejs. 

Toiletterne var der ikke tænkt på – det klare Ruth. 

Konklusion: Vi havde undervurderet visse arbejdsopgaver. Bestyrelsesmedlemmerne bør ikke være 

hægtet op på flere aktiviteter, max én ting, man kan koncentrere sig om. 



Ingen kontrollører mødte op. Heldigt, at vi ikke fik problemer. Forudsætningen for 

spiritusbevillingen var, at vi sørgede for kontrollører. Og der var en bindende aftale om 4 

kontrollører (mail-korrespondance). 

Det optimale kunne være én hovedtovholder - det kunne have sørget for de ting, som kiksede, men 

der vil nok altid være noget, der vil kikse. 

Men overordnet var det et flot arrangement, som gæsterne har givet bestyrelsen stor ros for. 

 

Pkt. R.  Diverse 

Vigtigt, at der via 8752 sendes en kollektiv tak til alle, som har hjulpet. 

Jens Glavind fik blomster for hjælp og lån af lydanlæg, popcornmaskine m.m. 

Tilsvarende tak sendes til: Jesper og Ruth, Torben Hansen, Henning Grabow. 

Torben sørger for det. 

 

Pkt. S. Gaver: 

Østbirk Skytteforening Gavekort 500 kr. - gives til tennisafd. (Intersport) 

Hovedgaard IF 500 kr. 

Sportssammenslutningen Blomst + 500 kr. 

Gedved IF  500 kr. 

Julius Sørensen 400 kr. 

Borgerforeningen Flagallé 

Brædstrup IF  Bold 

Superbrugsen Bolde 

DGI  500 kr. 

Gymnastikf. Gedved Blomst 

Malthe Sørensen 400 kr. 

Ladegaard  1.000 kr. + 3 fl. Vin 

René Andersen Blomst 

Sparekassen Østjylland 750 kr. 

GHT  2 fl. Vin 

JBU  Bolde, ur og net 

Østbirk Avis  500 kr. 

Valeur og Jens Jørgensen Flag 

Horsens Kommune 4.000 kr. 

Smeden i Østbirk 1.000 kr. 

Leif Nielsen + familie 300 kr. 

 

Punkter til næste bestyrelsesmøde – delvis udsatte punkter: 

 Bandeaftalen med hallen. 

 Annoncering i 8752 

 Velkomstbrochure 

 Borgerforeningen har bejlet idrætsforeningen om at lave fælles arrangementer. 

 Evt. salg af teltet / købe skytteforeningen ud.  

 Bestyrelses- el. ledelses-arrangement 

 Halvårs-opkrævning af annoncer i 8752. 

 

 

Næste møde: 

Tirsdag d 11. august kl. 19 - Fællesmøde 


